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Jordan’s Principle 2020 CHRT 36 Order

CONFIRMATION OF RECOGNIZED MEMBERSHIP BY A FIRST NATION IN CANADA


On July 17, 2020, a Canadian Human Rights Tribunal (CHRT) ruling was released regarding the definition of a First Nations child in relation to Jordan’s Principle eligibility. The final Order (CHRT 36) was issued on November 25th, 2020.

CHRT 36 ruled that children meeting any one of the following four criteria are eligible for Jordan’s Principle:

A child who is registered or eligible to be registered under the Indian Act; 
A child who has one parent/guardian who is registered or eligible to be registered under the Indian Act;
A child who is recognized by their Nation for the purposes of Jordan’s Principle; or
The child is ordinarily a resident on reserve. 

To confirm a First Nation child as a recognized member of their Nation, you can: 

provide proof of one of the documents listed below (Section A); or 
provide attestation completed and signed by an Official representing child’s First Nation (Section B). 

If you need support in this process you can contact Jordan’s Principle at 1-855-572-4453 (open 24 hours a day, 7 days a week).

Note: A non-urgent request is considered incomplete and will not be processed until confirmation of recognition is determined.
For urgent requests where the child is at risk of irremediable harm or is in palliative care, ISC can obtain verbal confirmation. If verbal confirmation is unavailable ISC can confirm recognition after a decision. 
If immediate or urgent care is required for a child, please call 911 or your local emergency services number.
Section A
Letter on official Band/Nation letterhead indicating the child is a recognized member of the Nation; or 	a valid card issued by the Nation confirming child’s membership or citizenship


Section B : Certification & Authorization by child’s First Nation
Name of Child:		Date of Birth:
This is to certify that _________________________________________ (name of child) is a recognized member of _______________________________________________________________________(name of First Nation).
To be completed by Official representing First Nation
Name (please print):		Title:	
Address:	
Phone Number:		Email:
Signature:	Date:	


Ordonnance 2020 TCDP 36 Principe de Jordan

	CONFIRMATION D’UN MEMBRE RECONNU PAR SA PREMIÈRE NATION DU CANADA



Le 17 juillet 2020, le Tribunal canadien des droits de la personne (TCDP) a rendu une décision concernant la définition d'un enfant des Premières nations par rapport à l'admissibilité au Principe de Jordan. L'ordonnance finale (TCDP 36) a été rendue le 25 novembre 2020.

L’ordonnance TCDP 36 a décidé que les enfants répondant à l'un des quatre critères suivants sont éligibles au Principe de Jordan : 

· un enfant qui est inscrit ou admissible à être inscrit en vertu de la Loi sur les Indiens;
· un enfant dont l'un des parents/tuteurs est inscrit ou éligible à être inscrit en vertu de la Loi sur les Indiens;
· un enfant qui est reconnu par leur nation aux fins du Principe de Jordan; ou
· l'enfant réside habituellement dans une réserve

Pour confirmer qu’un enfant d’une Première Nation est un membre reconnu de sa nation, il faut : 

· fournir une preuve de l’un des documents indiqués ci-dessous (partie A); ou
· fournir une attestation remplie et signée par un représentant de la Première Nation de l’enfant (partie B)
Si vous avez besoin de l’aide dans ce processus, vous pouvez contacter le Principe de Jordan au 1-855-572-4453 (ouvert 24 heures sur 24, 7 jours sur 7).

Remarque: Une demande non urgent est considérée comme incomplète et ne seront pas traités jusqu'à ce que la confirmation que l’enfant est un membre reconnu de la Nation soit déterminée. Pour les demandes urgentes où l'enfant risque de subir un préjudice irrémédiable ou est en soins palliatifs, SAC peut obtenir une confirmation verbale. Si la confirmation verbale n'est pas disponible, SAC peut confirmer la reconnaissance après qu'une décision.

Si des soins immédiats ou urgents sont nécessaires pour un enfant, veuillez appeler le 911 ou le numéro des services d'urgence locaux.











	Partie A

	· Lettre avec papier à en-tête officiel de la Bande ou Première Nation indiquant que l’enfant est un membre reconnu de la Nation
· Carte valide délivrée par la Nation qui confirme l’appartenance de l’enfant à la Première Nation ou sa citoyenneté



	Partie B : Certification et autorisation par la Première Nation de l’enfant

	Nom de l’enfant:

	Date de naissance:

	La présente atteste que __________________________________________________ (nom de l’enfant) est un membre reconnu de ________________________________________(nom de la Première Nation).

	Partie réservée au représentant de la Première Nation

	Nom (lettres moulées ):

	Titre:


	Adresse:

	Numéro de téléphone:

	Courriel:

	Signature:
	Date:
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